
 
 

Consell Escolar Municipal 
Cornellà de Llobregat 

Data: 22/11/2018 Nº: 12 

Assistents: Montserrat Pérez Lancho, Sònia Broto Pérez, Juan José González, Inma Muñiz, 
Javier Rubio, Urbano Martínez Inma Rodríguez-Xuárez, Luis López, Dàmaris Doñate, Eduard 
Cirera, Mª de las Mercedes Fernández, Isabel Robles, Gemma Marmolejo, José Luis Pérez, 
Rosa Mª Martínez, Gemma Coll, Mariona Castells, Mª Remei Guevara, Mª Jesús Gutiérrez 
Romo, Josep Lluís del Alcázar, M. Gràcia García-Baquero, Aurora Mendo, Luis López, 
Francisco Molina 
 
S’excusen: Luis Miguel Mínguez, Maribel Hernández, Carme Laez, Susana González, Elisabet 
Porqueres, Raquel Albiol, Carme Laez, Marc Sangüesa, Gemma Coll, Ferran López, Mª 
Carmen Brito, Marc Julià, María Turruchel Alcantud 

Ordre del dia: 
 

 Informació de la nova composició del Plenari del CEM:  

 Incorporació del sr. Iban Tesoro González, representant del grup municipal 

Alternativa d’Esquerres de Cornellà i Pirates (AECornellà) 

 Canvi en la denominació del grup municipal Cornellà en Comú-Crida per 

Cornellà (CEC-CPC) per Cornellà en Comú  

 Aprovació, si escau, de l’acta anterior. 

 Aprovació de la substitució al Plenari del CEM de la sra. Helena Porras per part de la 

sra. Mª Jesús Gutiérrez Romo en representació del Sector Professorat.  

 Informació de l’inici del curs escolar 2018/2019. 

 Informació dels resultats del Projecte de Pressupostos Participatius (convocatòria 

2019) impulsat des del Departament d’Innovació Urbana i Presidència. 

 Informació sobre la constitució de la Taula Local d’Infància.  

 Assumptes sobrevinguts. 

 Precs i preguntes. 

 

 S’inicia la sessió a les 16.05 

Pren la paraula la Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, per iniciar la reunió plenària 
ordinària del CEM.  



 
 

 

 PUNT 1 DE L’ORDRE DEL DIA: Informació de la nova composició del Plenari del CEM:  

 Incorporació del sr. Iban Tesoro González, representant del grup municipal 

Alternativa d’Esquerres de Cornellà i Pirates (AECornellà) 

 Canvi en la denominació del grup municipal Cornellà en Comú-Crida per Cornellà 

(CEC-CPC) per Cornellà en Comú  

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa dels canvis en la composició del 

Plenari del CEM arrel dels canvis en els grups polítics municipals. També s’informa de la 

futura incorporació al Plenari de la sra. Mª Remei Guevara (grup polític Ciutadans) i la 

substitució de la sra. Mª Carmen Brito per la professora Francesca Rubio (professora de 

l’INS Esteve Terradas i Illa). Annex 1. 

 PUNT 2 DE L’ORDRE DEL DIA: Aprovació, si escau, de l’acta anterior. 

Se sol·licita al Plenari del CEM l’aprovació de l’acta anterior, corresponent a la sessió 
ordinària del passat 3 de juliol de 2018.  

 

 PUNT 3 DE L’ORDRE DEL DIA: Aprovació de la substitució al Plenari del CEM de la 

sra. Helena Porras per part de la sra. Mª Jesús Gutiérrez Romo en representació del 

Sector Professorat.  

S’informa de la substitució al Plenari del CEM de la sra. Helena Porras per part de la sra. Mª 
Jesús Gutiérrez Romo en representació del Sector Professorat. 
 
Abans de passar al següent punt de l’ordre del dia, la sra. Sònia Broto, cap de l’Àrea de 
Gestió d’Educació informa de les diferents obres als centres educatius que s’ha dut a terme 
durant l’estiu tant per part del Departament d’Educació com per part de l’Ajuntament: 
 
Ajuntament 
 

 Subsanació del sostre del menjador de l’Escola Sant Miquel 

 S’ha pintat l’Escola Mediterrània, l’Escola L’Areny i actualment s’està pintant l’escola 
Suris. 

 S’han fet els lavabos del menjador de l’Escola Els Pins 

 S’han adequat les barreres arquitectòniques pels accessos a l’Escola Dolors Almeda 

 S’ha pintat l’Escola Bressol Arc de Sant Martí 

 S’està pintat la tanca perimetral de l’Escola Montserrat (edifici de Primària) 

 S’han fet diferents adequacions a l’Escola Virolai 

 S’està construint el gimnàs de l’escola L’Areny (que està previst acabar-lo al gener) 

 Està previst iniciar obres a l’Escola A. Clavé (arreglar humitats, el paviment del 



 
 

primer pis, la façana interior, etc.) 

 Està previst fer un nou gimnàs a l’Escola Mn. J. Verdaguer 
 
La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa respecte al tema dels gimnasos que 
a principis de 2015 es va prendre la decisió política de construir-los a totes les escoles que, 
tenint espai, no en disposaven.  
 

 Està previst que tots el centres educatius de la ciutat tinguin ombres en els propers 
dos anys. 

 S’estan arreglant les calderes dels centres educatius. Ara mateix s’està treballant a la 
de l’Escola Montserrat i a la de l’Escola Bressol Rosa dels Vents 

 
Generalitat de Catalunya (Departament d’Educació) 

 S’ha substituït una part de la coberta de l’INS Esteve Terradas 

 S’ha legalitzat la instal·lació elèctrica de l’INS Joan Miró 

 S’han adequat dues aules per 4t d’ESO a l’INS de Cornellà, així com el laboratori, un 
aula de suport, els vestidors. També, a l’antiga casa del conserge s’ha fet l’espai per 
a les AMPA. S’han fet també una biblioteca i uns lavabos. 

 A l’INS M. Aurèlia Capmany, s’han arreglat unes tanques. 

 L’Ajuntament ha demanat a la Generalitat l’arranjament de la coberta del CFA de 
Cornellà, de l’Escola Sant Miquel i de l’Escola Suris així com l’escala d’emergència de 
l’Escola Antoni Gaudí. 

 
Pel que fa als recursos educatius municipals, continuem amb les propostes educatives als 
centres educatius (en total són 218 activitats diferents). 
 
Pel que fa a les subvencions per als centres educatius d’Educació Infantil i Primària, els INS 
de Secundària, el CFA i l’EOI de Cornellà , tenim una partida pressupostària  44.580 euros. 
 
Quant a les subvencions per les AMPA, tenim una partida pressupostària de 80.481 € 
distribuïts en tres àrees: 
 

a) Projectes educatius 
b) Socialització de llibres de text 
c) Millora d’espais i patis del centre 

 
Pel que fa al Pla Educatiu d’Entorn, s’ofereix un any més amb 28 activitats. La novetat 
d’enguany és l’activitat de “Cuina en família” i la Jornada Intercultural del Joc i al Joguina. 
 
Es continuarà reforçant el programa “Educar per Créixer”. Es tracta d’un programa per a 
tota la ciutat, amb 30 activitats diferents fora de l’horari escolar. Com a novetat, aquest any  
s’oferirà “Conversa anglès” que consisteix en oferir un suport en anglès als casals que es 
desenvolupen a tots els centres de la ciutat. Fins ara només s’havia dut a terme a un casal 



 
 

per barri dels que es desenvolupaven a la ciutat i ara serà a tots els centres. Es tracta d’una 
persona que s’acopla al casal que ja es desenvolupa als centres i que fa reforç en anglès. 
 
Es continuarà impulsant l’emprenedoria en anglès per a l’ESO ampliant els centres que ja 
estaven  desenvolupant aquest programa i també es continuarà el programa d’orientació 
Cornellà Brúixola. 
 
També s’ha d’informar que el dilluns , dia 26 de novembre s’incorporen els nous plans 
d’ocupació d’estudi assistit, suport a les biblioteques, suport a l’educació infantil a les EBM, 
conserges i auxiliars administratius. Quant a l’estudi assistit, s’ha de fer esment a que no 
s’han inscrit gaires professors/es. La mala notícia és que no es pot arribar a cobrir  tota la 
demanda d’aquest servei que existeix a la ciutat. Cercant solucions a aquesta situació 
s’informa que de cara a les properes bases que entraran en vigor al 2019, es podran 
inscriure estudiants per desenvolupar tasques de mestre (suport escolar). 
 

 PUNT 4 DE L’ORDRE DEL DIA: Informació de l’inici del curs escolar 2018/2019. 

Pren la paraula la sra. Dàmaris Doñate, Tècnica d’Educació del Departament d’Educació de 
l’Ajuntament, per exposar les dades contingudes als annexos 2 i 3 a aquesta acta. 
  

En el cas de l’Escola Municipal d’Educació Especial Virolai, la sra. Mariona Castells, directora 
del centre, fa constar que  ara mateix existeix una vacant al centre atès que actualment el 
centre té 64 alumnes. 
 

 PUNT 5 DE L’ORDRE DEL DIA: Informació dels resultats del Projecte de Pressupostos 

Participatius (convocatòria 2019) impulsat des del Departament d’Innovació Urbana 

i Presidència. 

Pren la paraula el sr. Juan José González, secretari del Consell Escolar Municipal per tal 

d’informar sobre els resultats del Projecte de Pressupostos Participatius (convocatòria 

2019) i que queden recollits a l’Annex 4 d’aquesta acta. 

El sr. Francisco Molina, representant del grup polític Cornellà en Comú, pregunta sobre la 

ubicació dels bancs que s’ha aprovat en aquesta convocatòria de pressupostos participatius. 

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que es farà la consulta i tan bon 

punt es disposi d’aquesta informació es farà arribar al CEM. 

El sr. Eduard Cirera, director de l’INS de Cornellà, formula una pregunta respecte al 

procediment de votació de les propostes que es presenten al Projecte de Pressupostos 

Participatius. 

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que va en funció de la capacitat de 



 
 

mobilització que tingui qui impulsa la proposta concreta. De fet, de forma anecdòtica 

comenta la inquietud existent entre els centres de Primària respecte a que en algun 

moment les propostes que es formulen en el marc Projecte de Pressupostos Participatius 

poden ser un element de competició entre les diferents escoles, en funció de la capacitat 

que tingui cadascuna de mobilitzar a gent que recolzi la seva idea. Els Pressupostos 

Participatius són una idea que s’ha impulsat a molts municipis i en cap cas busquen 

justament aquesta competitivitat entre centres, sinó ser un element de govern obert, de 

transparència de participació i que així s’ha explicat a la reunió amb la representació de les 

direccions de Primària. 

La sra. Isabel Robles, directora de l’Escola Mn. Jacint Verdaguer, comenta també en aquest 

sentit que una família del centre, pel seu compte,  van presentar vàries propostes de 

projectes que afectaven directament  a la vida interna del centre: construcció d’un gimnàs, 

pàrquing de bicicletes, etc. 

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que efectivament es poden donar 

aquestes situacions perquè no es pot minvar la capacitat ni la llibertat de participació de la 

gent, especialment pel que fa a la presentació de propostes i a la votació, que es fa a títol 

individual.  

El sr. Francisco Molina, representant del grup polític Cornellà en Comú pregunta, pel que fa 

a la instal·lació dels tendals als centres educatius aprovats en aquesta convocatòria de 

projectes educatius (40.000€) si s’ha tingut en compte, a banda de la seva estètica, també la 

seva funcionalitat. 

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que l’Ajuntament no li agrada parlar 

de tendals (s’ha mantingut aquest nom perquè és el que es va utilitzar a la proposta) sinó 

d’ombres, ja que com és sabut, hi ha un projecte a desenvolupar en 10 anys que es diu 

“Cornellà natura” i que precisament va d’això, de mirar de posar verd si es pot. Per tant, si 

hi cap un arbre no es posaran tendals cercant la definició d’un espai més amable.  

El sr. Francisco Molina, representant del grup polític Cornellà en Comú, comenta, però que 

això serà especialment difícil en els patis que són de ciment. Per aquest motiu caldria aclarir 

i especificar molt més en la proposta d’actuació quins serien els patis afectats (escola i 

nivell).  

 PUNT 6 DE L’ORDRE DEL DIA: Informació sobre la constitució de la Taula Local 

d’Infància.  

Donant resposta a una demanda que es va expressar a CEM anteriors, la sra. Inma Muñiz, 

Cap del Departament de Polítiques de Familia, informa sobre la constitució de la Taula Local 



 
 

d’Infància. Per entendre el sentit d’aquesta Taula, cal tenir present dues qüestions: 

El recorregut com a ciutat en aquest àmbit, la primera fita del qual va ser la Primera Jornada 

Contra la Pobresa. En ella es van fer moltes propostes i una d’elles va ser la d’organitzar els 

recursos existents a la ciutat per la infància i l’adolescència a través d’un Pla Educatiu 

d’Infància. 

La segona qüestió a considerar data de l’any 2016, quan es va començar a elaborar aquest 

Pla Local d’Infància i Adolescència (PLIA) on s’intenta recollir tots els recursos de la ciutat i 

donar l’impuls a aquest recursos a través de projectes. A la ciutat,a  través del Departament 

d’Acció Social hi ha tota una sèrie de recursos per a infants i adolescents  que serveixen per 

donar garantia a la infància i adolescència de la ciutat.  

A més a més, tenim una Llei (Ley 14/2010, de 27 de mayo, de los derechos y las 

oportunidades en la infancia y la adolescencia – LODOYA), on s’insta a través de l’article 26,  

a disposar amb caràcter col·legiat de la Taula Local d’Infància. 

Entre les seves funcions es troben: 

1. Coordinar els diferents equips i serveis del territori per millorar els programes de 

participació, prevenció, promoció, detecció i protecció de la infància i l'adolescència. 

2. Coordinar aquells casos individuals que requereixin una visió global i en els quals hi 

estiguin implicats diversos serveis. 

3. Estudiar casos i analitzar alternatives per millorar les intervencions coordinades entre els 

diferents serveis. 

4. Informar a la taula territorial sobre les qüestions plantejades en l'àmbit local respectiu i 

elevar propostes de millora elaborades a partir de la pràctica quotidiana. 

5. Elevar a la taula territorial les diferències en l'aplicació de circuits, protocols i criteris 

tècnics que no s'han pogut resoldre en l'àmbit local respectiu. 

Fruit d’aquesta reflexió de ciutat sobre la infància i l’adolescència, el passat 23 de maig de 

2017 es va constituir la Taula Local d’Infància.  

La sra. Imma Rodríguez-Xuarez, directora de l’EAP, informa que en aquesta Taula participen 

tots els serveis del territori relacionats am la infància i l’adolescència a tres nivells: el 

Plenari, un comitè tècnic i a través de grups de treball. 

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que les taules, en general, són 

òrgans totalment regulats i reglamentats per part de la Generalitat, i el que si és veritat és 



 
 

que hi havia una preocupació transversal manifestada per diferents col·lectius i persones de 

forma individual i en diferents instàncies, per garantir i tenir cura de la infància en risc a tots 

els nivells. I per aquest motiu es va crear la Taula. El que s’intenta és ordenar i 

homogeneïtzar criteris a l’hora d’atendre els casos, especialment aquells que són més 

complexos.  

Reprenent el tema de la Jornada contra la Pobresa de 2015, i donant continuïtat a la feina 

feta als taller de l’Aliança Contra la Pobresa que s’ha  anta desenvolupant durant els darrers 

4 anys, també assenyala que la IIª Jornada Contra la Pobresa serà el proper 25 gener, a les 

17.00, al CITILAB i que s’espera comptar amb la participació dels membres del Plenari del 

CEM que estiguin interessats/-ades. 

 PUNT 7 DE L’ORDRE DEL DIA: Assumptes sobrevinguts. 

Pren la paraula el sr. Juan José González, secretari del Consell Escolar Municipal per tal 

d’informar dels dos assumptes sobrevinguts que s’han adjuntat a l’ordre del dia de la 

present sessió del Plenari: 

1. Moció del Ple sobre un nou marc regulatiu integral de l’espai del migdia als centres 

educatius de titularitat pública (Annex 5). 

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que es tracta d’una moció aprovada 

al darrer Ple i presentada per part del grup municipal Iniciativa/Verds-Esquerra Unida 

Alternativa demanant que s’aturi el nou Decret de Menjadors per part del Departament 

d’Educació, en el marc de la nova llei de contractes del sector públic, que deixa a les AMPA 

al marge de la gestió d’aquest tipus de serveis. 

2. Constitució del nou Consell de la Formació Professional al Baix Llobregat. 

El sr. Juan José González, secretari del Consell Escolar Municipal, informa que aquesta 

constitució va ser el passat 26 de setembre de 2018. 

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que va ser un acte formal al Consell 

Comarcal i l’objectiu d’aquest Consell és posar en coneixement l’oferta que hi ha per part 

de les empreses i la demanda que hi ha per part del centres. 

 PUNT 8 DE L’ORDRE DEL DIA: Precs i preguntes. 

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que s’està començant a treballar ja 

la planificació del curs 2019-2020 i vol compartir amb el CEM quin és el posicionament de 

l’Ajuntament respecte a la planificació escolar. Com se sap, s’han aprovat diferents mocions    

en les que sempre es demana una baixada de ràtios a tota la ciutat i no només al barri de 



 
 

Sant Ildefons, sense perdre cap professional, sigui de l’àmbit o especialitat que sigui en la 

cerca d’una educació de qualitat. El posicionament pel que fa a P3 consisteix en sortir amb 

tota l’oferta, igual que en cursos anteriors. Pel que fa a Secundària, s’està anant cap a una 

massificació d’aules, que comencem amb sobreràtio  a molts grups a l’inici de curs, i per 

tant, cal una bona planificació acompanyada pels recursos suficients i les inversions per 

poder donar resposta a les necessitats existents al municipi.  

De fet, en una moció del 2014 ja es demanava l’ampliació de l’NS Joan Miró per una raó 

òbvia d’espai (que ho permet) i per aquest motiu es demana de manera urgent es prenguin 

les mesures i es busquin els recursos necessaris per fer aquesta ampliació i no trobar-nos 

amb “barracons” (aularis externs) a l’inici de curs. Això s’ha demanat per carta directament 

al Director dels SSTT d’Educació al Baix Llobregat. 

La sra. Isabel Robles, directora de l’Escola Mn. Jacint Verdaguer, pregunta en relació a la 

proposta de fer una comissió mixta entre l’Ajuntament i el Departament d’Educació per 

estudiar aquesta situació. 

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que es va fer una reunió a proposta 

d’ella mateixa en un CEM i el nou equip de SSTT quan es va incorporar va dir que no estava 

d’acord i per tant s’ha quedat aturada. Entenen que es vol parlar de temes que són de la 

seva exclusiva competència, però la intenció de la comissió era reflexionar des de les 

presses a que ens sotmet la preinscripció, sinó de començar a treballar plegats. Quan es va 

fer la primera reunió (juliol de 2017), fins i tot la Núria Vallduriola com a directora dels 

Serveis en aquell moment fins i tot va assistir, i els inspectors, i l’ajuntament es va aixecar 

per no esbiaixar els debats del grup de treball que l’únic que pretenia era definir el model 

educatiu de ciutat.  

El sr. José Luis Pérez, director de l’INS Joan Miró, comenta que les dades de Secundària són 

les que són, dolentes, però la reflexió que s’ha de fer és que l’increment de grups   ha 

suposat que l’INS M. Aurèlia Capmany ara tingui 4 a 1r d’ESO (no creu que estigui gaire 

d’acord), l’INS Joan Miró també a quatre (que tampoc està d’acord), i els INS Miquel Martí i 

Pol i Esteve Terradas i  Illa, s’han quedat a 5 (i potser l’any que ve ja es veurà). És difícil 

governar centres amb 5 grups. No és sostenible aquest model. I d’aquí a dos anys la situació 

encara pot ser molt més difícil. I això se sap des de fa 8 o 9 anys. Tampoc és una solució 

reduir grups a Primària perquè el problema segueix sent el mateix. I ja no parlem de grups, 

sinó de professionals. Els professionals sembla que no importin. 

Cornellà porta molts anys reivindiquen les inversions necessàries per part d’Ensenyament 

(disposa de documentació des de 2004) per cobrir les necessitats del municipi en aquesta 

matèria. Són 15 anys sense respondre. Tant l’INS F. Macià com l’INS Esteve Terradas han 



 
 

complert 50 anys i necessiten inversions importants, i en canvi en altres municipis, aquestes 

inversions ja són una realitat. Per què a uns llocs si es donen aquestes inversions i uns altres 

no?  Recursos hi ha. El problema és la distribució, els criteris que s’estan utilitzen per decidir 

aquestes inversions. I aquests criteris, com els criteris de comptes, no és que siguin opacs, 

sinó que des d’un enfocament subjectiu, es tracta de decisions polítiques i mai seran 

transparents. 

El sr. Eduard Cirera, director de l’INS de Cornellà dona una bona notícia: a partir del mes de 

gener tindran conserge. 

També formula una pregunta en relació a l’estat de tramitació del Programa de 

Diversificació Curricular (PDC: K SÍ K PUK).  

La Regidora d’Educació, sra. Montserrat Pérez, informa que cada vegada que s’ha de 

tramitar un conveni sempre hi ha divergències entre els serveis jurídics del Departament i 

de l’Ajuntament. A més a més, les propostes de text arriben molt tard per a la seva 

tramitació. Enguany, aquest endarreriment ha permès que s’apuntessin més centres, però 

havia de passar per dos òrgans:  Comissió Informativa (una setmana abans del Ple 

municipal) i la Junta de Govern (quinzenal). Ara ja està a Junta de Govern, per la qual 

passarà el proper divendres. A partir de la seva aprovació només s’haurà de comunicar als 

centres i començar a treballar (es calcula que serà per al mes de gener). La novetat d’aquest 

any justament rau en que fins que no s’ha tramitat el conveni no s’ha pogut començar a 

treballar. Per això aquest any s’ha endarrerit molt més que l’any passat.  

La sra. Imma Rodríguez-Xuárez, directora de l’EAP, informa que l’INS Esteve Terradas i Illa 

ha estat guardonat amb la Q de Plata de QUALIcat. Com a CEM hem de felicitar-los. 

 Conclou la sessió a les 18.32. 

 
ACORDS: 
 

 S’aprova per unanimitat l’acta de la darrera reunió del CEM, corresponent a la sessió 

ordinària del passat 3 de juliol de 2018.  

 S’aprova fer la consulta al Departament corresponent de l’Ajuntament respecte a la 

quantitat i ubicació dels bancs que s’instal·laran arrel de la seva aprovació en el marc 

del projecte de pressupostos participatius. 

Montserrat Pérez Lancho 
Vicepresidenta del CEM 

Juan José González López 
Secretari del CEM 
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EXPOSICIÓ DE DADES CEM 22 DE NOVEMBRE DE 2018 

Recordatori de canvis en els grups dels centres educatius 

 A l’escola Abat Oliba no es va obrir un dels grups de P3 ofertats per falta de demanda. 

 A dia 20 de novembre queden 40 vacants de P3 a la pública de la ciutat i una vacant a la 

concertada.  

 Nous grups de primer d’ESO a Esteve Terradas, Joan Miró, Miquel Martí i Pol i Maria Aurèlia 

Capmany.  

 A dia 20 de novembre queden 17 vacants de primer d’ESO a la pública de la ciutat i 4 vacants en 

una concertada. A segon d’ESO queden 2 vacants a la pública i cap a la concertada. A tercer d’ESO 

no queda cap vacant a la pública i hi ha una a la concertada. A quart d’ESO queden 27 vacants a la 

pública i 7 a al concertada.  

Matrícula viva 17/18 

ASSIGNACIONS DE SOL·LICITUDS FORA DE TERMINI CURS 17/18 

     PRIMÀRIA 
 

SECUNDÀRIA 

Data de comissió Nº d' assignacions 
 

Data de comissió Nº d' assignacions 

Diverses estiu 2017 151 
 

Diverses estiu 2017 92 

del 12 setembre al 15 de 
maig de 2018 190 

 

del 12 setembre al 15 de 
maig de 2018 86 

    
 

    

    
 

    

TOTAL PRIMÀRIA 341 
 

TOTAL SECUNDÀRIA 178 

     TOTAL MUNICIPI 519 
    

Evolució matrícula viva a Cornellà 

14/15 Inf-Primària 332 
 

 
Secundària 278 610 

15/16 Inf-Primària 318 
 

 
Secundària 243 561 

16/17 Inf-Primària 396 
 

 
Secundària 184 580 

17/18 Inf-Primària 341 
 

 
Secundària 178 519 

 



 
 
 
 
Infants curs 2018-19  segons vacants 20 de novembre de 2018 

     En gris, grups amb ràtio reduïda 
          En vermell, grups amb sobreràtio 
          En verd, grups amb vacants 
          

Educació infantil i primària P3 P4 P5 1er 2on 3er 4rt 5è 6è 

TOTAL 
ALUMNES 

(per 
escola) 

Abat Oliba 24 44 25 26 45 42 47 49 43 345 

Alexandre Galí 22 22 23 22 22 25 26 24 24 210 

Anselm Clavé 21 25 23 25 25 26 25 24 25 219 

Antoni Gaudí 25 26 25 26 25 25 25 26 26 229 

Dolors Almeda 50 43 48 50 52 48 50 49 50 440 

Els Pins 50 50 50 50 50 50 50 50 50 450 

Ignasi Iglesias 50 50 49 51 49 50 51 47 49 446 

Mn. Jacint Verdaguer 25 25 25 26 25 26 26 25 25 228 

L'Areny 30 48 50 50 48 46 48 49 48 417 

Mare de Déu de Montserrat 22 21 24 23 22 25 25 25 23 210 

Martinet 50 50 50 50 50 52 50 50 50 452 

Mediterrània 50 50 50 50 50 50 50 50 49 449 

Sant Ildefons 22 22 22 23 43 50 25 47 47 301 

Sant Miquel 51 50 50 50 50 50 48 50 50 449 

Suris 35 44 47 50 51 50 69 66 50 462 

Torre de la Miranda 44 43 45 43 44 49 50 51 45 414 

Total infants per nivell a públiques 571 613 606 615 651 664 665 682 654 5721 

Escoles públiques amb vacant per nivell 4 6 4 1 4 4 4 8 8   

Vacants públiques per nivell 40 29 8 1 9 15 13 20 22   

Betània 25 25 26 25 29 25 28 25 26 234 

El Pilar 25 25 26 24 27 29 26 25 26 233 

Sagrada Familia 25 25 25 25 28 28 26 26 27 235 

Sant Antoni Maria Claret 49 49 51 49 50 54 50 50 50 452 

Santa Eulàlia 25 25 25 25 27 26 27 25 25 230 

Total infants per nivell a concertades 149 149 153 148 161 162 157 151 154 1384 

Escoles concertades amb vacant per nivell 1 1 0 2 0 0 0 0 0   

Vacants concertades per nivell 1 1 0 2 0 0 0 0 0   

Total infants per nivell a Cornellà 720 762 759 763 812 826 822 833 808 7105 

Total vacants per nivell a Cornellà 41 30 8 3 9 15 13 20 22   

 



 
 

 

 

 

Infants curs 2018-19  segons vacants 20 de novembre de 2018 
 En gris, grups amb ràtio reduïda 

      En vermell, grups amb sobreràtio 
      En verd, grups amb vacants 
      

Educació Secundària Obligatòria 
1er 
ESO 2on ESO 

3er 
ESO 

4rt 
ESO 

TOTAL 
ALUMNES 

(per 
escola) 

INS Esteve Terradas 141 119 129 117 506 

INS Francesc Macià 118 149 122 123 512 

INS Joan Miró 116 92 90 92 390 

INS Mª Aurèlia Capmany 99 95 98 78 370 

INS Martí i Pol 150 122 129 119 520 

INS de Cornellà 52 53 64 46 215 

Total infants per nivells a instituts públics 676 630 632 575 2513 

Instituts públics amb vacant per nivell 4 2 0 4   

Vacants públiques per nivell 17 2 0 30     

El Pilar 30 30 31 30 121 

Sagrada Família 30 32 29 25 116 

Sant Antoni Mª Claret 56 61 62 58 237 

Santa Eulàlia 32 32 31 31 126 

Total infants per nivells a centres concertats 148 155 153 144 600 

Escoles concertades amb vacant per nivell 1 0 1 2   

Vacants concertades per nivell 4 0 1 7     

Total infants per nivell a Cornellà 824 785 785 719 3113 

Total vacants per nivell a Cornellà 21 2 1 37   

 



Ensenyaments Grups
Torn 

(Matí/Tarda)
Ràtio (2)

Nombre 
alumnes 

matriculats
Vacants

COMPETIC 
inicial MATÍ 25 21 5

COMPETIC 
inicial TARDA 25 25 0

COMPETIC 1 MATÍ 25 24 1

COMPETIC 1 TARDA 25 27 -2

COMPETIC 2 MATÍ 25 17 8

COMPETIC 2 TARDA 25 18 7

COMPETIC 3 1 VESPRE 25 15 10

Castellà 1 MATÍ 25 18 10

Castellà 1 VESPRE 25 30 -5

Castellà 2 MATÍ 25 24 1

Castellà 2 VESPRE 25 30 -5

Castellà 3 MATÍ 25 23 2

Castellà 3 VESPRE 25 15 10

Català 1 1 MATÍ 18 20 -2

Català 2 1 MATÍ 25 24 1

Català 3 1 TARDA 25 17 9

Anglès 1 MATÍ 25 19 6

Anglès 1 TARDA 25 25 0

Anglès 1 VESPRE 25 22 3

Anglès 2 MATÍ 25 21 4

Anglès 2 TARDA 25 25 0

Anglès 3 MATÍ 25 15 10

Anglès 3 TARDA 25 23 2

PPAU>25anys 1 VESPRE 18 16 2

PPACFGS 1 MATÍ 35 31 4

CAM 1 TARDA 18 19 -1

Formació 
Instrumental 1 1 MATÍ 25 23 2

Formació 
Instrumental 2 1 MATÍ 25 17 8

Formació 
Instrumental 3 MATÍ 25 26 -1

Formació 
Instrumental 3 TARDA 25 20 5

GES 1 MATÍ 35 33 2

GES 1 TARDA 35 26 9

GES 2 MATÍ 35 41 -6

GES 2 TARDA 35 34 1

34 879 784 100

2

2

2

2

2

2

2

3

2

2

2

2
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AG/ss 
Cornellà de Llobregat, 6 de novembre de 2018. 
 
 

SRA. MONTSERRAT PÉREZ LANCHO 
REPRESENTANT MUNICIPAL 
CONSELLS ESCOLARS 
INTERIOR 

 
 
 
 
Adjunt li remeto notificació de l’acord de Ple de data 27 de setembre per a que el faci 
arribar als Consells Escolars: 
... 
 
Per un debat sincer amb la comunitat educativa sobre un nou marc regulatiu integral 
de l’espai del migdia als centres educatius de titularitat pública. 
 
L’espai del migdia als centres educatius representa un terç de la jornada diària. Un 
temps prou ampli i amb grans potencialitats pedagògiques que l’àmbit educatiu encara 
no ha abordat integralment. Actualment la qualitat educativa de l’espai del migdia 
depèn de les dinàmiques i iniciativa de cada centre. En alguns s’intenta integrar aquest 
espai en el projecte educatiu, tot i a pesar que no hi hagi presència física de l’equip de 
mestres, però en què s’acorden unes línies educatives d’actuació amb l’AMPA/AFA i el 
monitoratge contractat. En altres centres, la diferència entre l’espai lectiu i el del 
migdia és més evident. 
 
Fins el dia d’avui el Departament d’Ensenyament encara no ha encarat aquesta manca 
d’atenció pedagògica al, desafortunadament anomenat, servei de menjador. 
 
Un terç de la jornada educativa que precisa urgentment ser tractat com a temps 
educatiu, sota la tutela del Consell Escolar del centre. Un espai de migdia organitzat 
sota el principi d’equitat que impedeixi que cap infant no en pugui gaudir per manca de 
recursos. Una aposta clara per facilitar el dret a l’educació pública sense copagaments, 
on l’alimentació a càrrec de l’administració sigui veritablement de qualitat i garantint 
l’atenció educativa. 
 
Així doncs, un temps de migdia on es podrien treballar tres aspectes prou 
transcendents: l’alimentació, els valors humans i la democràcia. 
 
L’alimentació saludable lligada a factors de sostenibilitat que impliqui utilitzar 
productes de proximitat i de temporada, que a l’hora doni feina als productors i a les 
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productores properes al centre educatiu i que clarament demostrin tècniques 
vinculades a l’ecologia. Una alimentació saludable basada en una dieta mediterrània 
que reforci l’educació d’hàbits de salut que ajudin a prevenir i reduir la incidència de 
malalties com l’obesitat, la diabetis o les afectacions cardiovasculars, etc. 
 
Els valors humans lligats a un treball pedagògic que promogui la inclusió de qualsevol 
alumna i alumne, inclosos aquells amb necessitats educatives especials que puguin 
precisar personal de suport educatiu, a la diversitat i interculturalitat alimentària i 
social, a la tolerància i el respecte vers els altres i, en definitiva, tots aquells valors que 
facilitin la construcció d’una societat millor. 
 
I la democràcia, començant pel funcionament democràtic del CEC, òrgan on la 
comunitat educativa ha de ser representada de forma equilibrada, qui ha de decidir, 
d’entre moltes altres qüestions, de quina manera es gestiona el temps de migdia al seu 
centre educatiu. 
 
En aquest sentit, el Ple de Cornellà de Llobregat va aprovar el febrer del 2017 una 
moció que instava el Parlament de Catalunya a elaborar una Llei de Menjadors Escolars 
per garantir l’accés de tots els infants de Catalunya a una dieta saludable i promoure 
l’alimentació ecològica i de quilòmetre zero (productes autòctons) com a base 
fonamental del servei escolar de menjador. 
 
No obstant això, actualment ens trobem davant una proposta del nou Decret de 
menjadors que està elaborant el Departament d’Ensenyament de la Generalitat de 
Catalunya i que ha fet arribar a la comunitat educativa en forma d’esborrany, que no 
només no inclou de manera integral l’espai de migdia, sinó que simplement es limita a 
regular el sistema d’externalització dels menjadors a través de concursos públics, 
deixant fora la capacitat del centre de decidir autònomament, si vol que siguin les 
famílies del centre les que gestionin part del temps del migdia (com fins ara fan a molts 
centres educatius, com a entitat privada sense ànim de lucre que utilitza un 
equipament públic). 
 
Per tot això proposem al Ple de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat l’adopció dels 
següents: 
 

ACORDS 
 
Primer.- Instar el Departament d’Ensenyament a aturar els treballs d’elaboració i 
aprovació del Decret de menjadors en els termes que recull l’actual esborrany, per obrir 
un nou cicle de debat sincer amb la comunitat educativa, amb l’objectiu de crear 
consensuadament un nou marc regulatiu integral de l’espai del migdia. 
 



Segon.- Instar el Departament d’Ensenyament a trobar la fórmula legal o acord polític 
amb tots els Consells Comarcals per fer possible que les AMPA/AFA que ho desitgin i 
tinguin el suport del seu Consell Escolar de Centre, puguin continuar fent una gestió 
directa del menjador escolar fins que s’aprovi un nou marc regulatiu de consens amb la 
comunitat educativa. 
 
Tercer.- Instar el Departament d’Ensenyament a garantir el servei de menjador escolar 
i les activitats educatives que s’hi associen durant tot l’ensenyament obligatori. 
 
Quart.- Traslladar els acords d’aquest Ple al Departament d’Ensenyament, al Consell 
Comarcal, a tots els centres educatius de titularitat pública del municipi a través del 
representant de l’ajuntament en els respectius Consells Escolars de Centre, a la 
Coordinadora SOS Menjadors Escolars Públics i al Consell Escolar Municipal. 

... 
 
 
Atentament, 
 
 

L’Alcalde 
Per delegació de firma mitjançant 
Decret núm. 2814/15, de data 22-06-2015 
 
 
 
 
 
 
 
 
La Secretaria General, 
Carmen Alonso Higuera 


